
PROTOKÓŁ Nr VII/2015
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 27 maja 2015 roku

W sesji udział wzięli:
a)  trzynastu radnych Rady Gminy - nie obecni: R. Rejkowicz, M. Batóg            

b)  Wójt Gminy - Iwona Warkocka
c)  Sekretarz Gminy                                          - Radosław Krawczyk 
c) Skarbnik Gminy - Marek Malinowski
d) Radca Prawny                                              - Jarosław Mielnik
e) Dyrektor GOK                                               - Anna Pietrzak

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  VI sesji Rady Gminy VII kadencji,
2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego oraz  sprawozdania  Wójta  Gminy Dębnica
Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2014 rok,
b) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy w 2014 roku,
c)  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Dębnicy
Kaszubskiej za 2014 rok,
d) sposobu sprawienia pogrzebu,
e)  nadania  nazw  ulic  drogom  wewnętrznym  położonym  w  miejscowości  Dębnica
Kaszubska,
f)  likwidacji  Uzupełniającego  Liceum  Ogólnokształcącego  dla  Dorosłych  w  Dębnicy
Kaszubskiej,
g) poparcia żądań samorządowców rejonu słupskiego w sprawie rekompensat związanych
z lokalizacją tarczy antyrakietowej w Redzikowie,
h) zmian w budżecie gminy na 2015 rok,
i)  zatwierdzenia  taryfy  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe  odprowadzanie
ścieków obowiązującej na terenie Gminy Dębnica Kaszubska,
j) przystąpienia do opracowania i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy
Dębnica Kaszubska.
3. Sprawozdanie Wójta z działalności i wykonania uchwał.
4. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny :
a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.
5. Interpelacje radnych. 
6. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
7. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
8. Zamknięcie obrad.
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Przebieg sesji:

1
a/

Przewodniczący  Rady  Gminy  Piotr  Paczesny  dokonał  otwarcia  VII  sesji  Rady
Gminy Dębnica Kaszubska stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.
10.00  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Następnie powitał Radnych i gości przybyłych
na  sesję  Rady  Gminy.  W  szczególności  powitał  p.  Sokołanko  –  nauczycielkę  Szkół
Społecznych  w  Niepogledziu,  która  wraz  uczniami  kl  II  Gimnazjum  uczestniczyła  w
obradach sesji.

b/
Przewodniczący  Rady  Gminy  Piotr  Paczesny  poinformował,  że  przebieg  sesji

zawarty jest w porządku obrad, z którym Radni się zapoznali.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zwrócił  się  z  pytaniem,  czy  są  uwagi  do
przedstawionego porządku obrad.
Radosław  Krawczyk  –  Sekretarz  Gminy  w  imieniu  Wójta  wniósł  prośbę  o  ujecie  w
porządku  obrad  przyjęcie  Planu  zbycia  nieruchomości  na  terenie  Gminy  Dębnica
Kaszubska z dnia 20.05.2015 r.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny  zarządził głosowanie nad wnioskiem p. Wójt. 
W  wyniku  głosowania  proponowana  zmiana  została  przyjęta  jednogłośnie  
do porządku obrad /13 za,0 przeciw, 0 wstrzymujących/.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  porządkiem  obrad  
po przyjętych zmianach.
W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 13 za, 0 przeciw,  
0 wstrzymujących.  
Nie wniesiono innych uwag do porządku obrad.

Porządek po zmianach:
1. Sprawy regulaminowe:

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  VI sesji Rady Gminy VII kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego oraz  sprawozdania  Wójta  Gminy Dębnica
Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2014 rok,
b) udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy w 2014 roku,
c)  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Dębnicy
Kaszubskiej za 2014 rok,
d) sposobu sprawienia pogrzebu,
e)  nadania  nazw  ulic  drogom  wewnętrznym  położonym  w  miejscowości  Dębnica
Kaszubska,
d)  likwidacji  Uzupełniającego  Liceum  Ogólnokształcącego  dla  Dorosłych  w  Dębnicy
Kaszubskiej,
g) poparcia żądań samorządowców rejonu słupskiego w sprawie rekompensat związanych
z lokalizacją tarczy antyrakietowej w Redzikowie,
h) zmian w budżecie gminy na 2015 rok,
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i)  zatwierdzenia  taryfy  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe  odprowadzanie
ścieków obowiązującej na terenie Gminy Dębnica Kaszubska,
j) przystąpienia do opracowania i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy
Dębnica Kaszubska.
3. Przyjęcie Planu zbycia nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności i wykonania uchwał.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny :
a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji rewizyjnej.
6. Interpelacje radnych. 
7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
9. Zamknięcie obrad.  

c/

Do   protokołu z  sesji  Rady Gminy  nr   VI/2015 z dnia 31 marca 2015 r.   uwag nie
wniesiono.
W  wyniku  głosowania  protokół  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujących.

Ad 2

a)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  oraz  sprawozdania  Wójta  Gminy  Dębnica
Kaszubska z wykonania budżetu gminy za 2014 rok  /załącznik Nr 1 do protokołu/ był
omawiany i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu w dniu
21 maja 2015 r. i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr VII/37/2015 i stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.

b)

Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  poprosił  Wiceprzewodniczącego  Rady
Krzysztofa  Badowskiego  o  odczytanie  projektu  uchwały w  sprawie   udzielenia
absolutorium Wójtowi Gminy z wykonania budżetu gminy w 2014 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Badowski odczytał projekt uchwały    /załącznik Nr 2
do protokołu/.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poprosił Wiceprzewodniczącego Rady  Krzysztofa
Badowskiego  o  odczytanie  uchwały  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Gdańsku  w
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sprawie wniosku Komisji  Rewizyjnej  o  udzielenie absolutorium Wójtowi  Gminy z  tytułu
wykonania budżetu gminy w 2014 roku.
Wiceprzewodniczący Rady  Krzysztof  Badowski  odczytał  uchwałę nr  099/g221/A/II/15  
z dnia 11 maja 2015 r. Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie  opinii  
o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Dębnica  Kaszubska  /załącznik  nr  3  do
protokołu/.
Przewodniczący Rady  Piotr  Paczesny  poprosił  Przewodniczącą  Komisji  Infrastruktury  
i Budżetu o odczytanie opinii Komisji w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy
Dębnica Kaszubska za 2014 r.
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Bożena Sikora odczytała opinię zawartą
w protokole z dnia 27 kwietnia 2015 r. (kserokopia protokołu stanowi załącznik nr 4 do
protokołu).
Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Badowski odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Dębnica
kaszubska  z dnia 30 kwietnia 2015 r.  (kserokopia wniosku stanowi załącznik nr 5 do
protokołu).
Radna Irena Kiernicka – członek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy odczytała opinię Komisji
Rewizyjnej Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie wykonania budżetu gminy Dębnica
Kaszubska za 2014 r. z dnia 30 kwietnia 2015 r. 

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny otworzył dyskusję.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zauważył, że zaległości z tytułu podatków i opłat
lokalnych  wynoszą  ponad  1  mln  zł.  Komisja  Rewizyjna  wysłuchała  wyjaśnień  w  tym
temacie. On prosi o przybliżenie tego zagadnienia wraz z podaniem czynności jakie są
podejmowane w celu zmniejszenia tej kwoty.
Skarbnik poinformował, że kwota zaległości na takim poziomie utrzymuje się od dłuższego
czasu.  Poprzez egzekucję  ściąga się  stare  zaległości  a  w to  miejsce  wchodzą nowe.
Organ przez cały czas prowadzi wszystkie czynności egzekucyjne zgodnie z ustawą o
postępowaniu  egzekucyjnym  w  administracji.  Do  dłużników  wysyła  się  upomnienia,
wezwania do zapłaty a jeżeli to nie odnosi skutku to egzekucje przekazuje się do Urzędu
Skarbowego  w  Słupsku.  Kierowane  są  także  wnioski  do  Sądu  o  wyegzekwowanie
należności  cywilno  prawnych.  Urząd Skarbowy przeprowadza  egzekucję,  która  bardzo
często jest nieskuteczna, gdyż zadłużenia nie ma z czego wyegzekwować. Zadłużenie nie
jest  odpisywane  podatnikowi  z  uwagi  na  fakt,  że  jego  sytuacja  finansowa  może  się
zmienić.
Przewodniczący Rady zwrócił  się z  zapytaniem, czy są przypadki  wejścia na hipotekę
osoby zadłużonej?
Skarbnik poinformował, że tak.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zwrócił  się  z  zapytaniem,  po  jakim  czasie
zadłużenie ulega przedawnieniu?
Skarbnik poinformował, że w przypadku gdy nie prowadzi się windykacji to zadłużenie z
tego  tytułu  ulega  przedawnieniu  po  5  latach.  Jeżeli  w  postępowaniu  egzekucyjnym
zastosowany  zostanie  skuteczny  środek  egzekucyjny  termin  przedawnienia  ulega
wydłużeniu.
Radna Bożena Sikora zwróciła się  z zapytaniem, czy jest  możliwość podania jakie  są
zaległości za sam 2014 rok z tego tytułu?
Skarbnik poinformował, że w tej chwili  nie może podać precyzyjnie tej  kwoty,  musiałby
zajrzeć do dokumentów. Szacuje jednak, ze jest to 10 – 15% podanej kwoty.
Radna Bożena Sikora zwróciła się z zapytaniem, czy ta kwota jest uwzględniana przy
planowaniu budżetu na następny rok?
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Skarbnik poinformował, że tak.  
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr VII/38/2015 i stanowi załącznik Nr 19 do protokołu.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  złożył  gratulacje  pani  Wójt  z  tytułu  otrzymania
absolutorium.

Przewodniczący Rady Piotr  Paczesny,  na  prośbę  Radnego Rady Powiatu   Grzegorza
Grabowskiego, oddał mu głos.
G. Grabowski przeprosił za nieobecności na sesjach Rady Gminy. Poinformował, że od
września tak ułoży sobie pracę, by móc częściej uczestniczyć w obradach. Poinformował,
że  z  terenu  Gminy  jest  2  radnych  Rady  Powiatu,  tj.  pani  Anna  Pietrzak,  która  jest
Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej oraz on, który jest członkiem Zarządu Rady Powiatu.
Jako Radny Rady Powiatu oczekuje od Wójta i Radnych informacji dotyczących udzielenia
wsparcia  dla  zadań  realizowanych  przy  współpracy  ze  Starostwem.  Oferuje  w  tym
zakresie  współpracę  i  wsparcie  w  działaniach.  Pogratulował  pani  Wójt  uzyskania
absolutorium oraz pięknego wystroju sali.

Radna B. Sikora podziękowała młodzieży ze Społecznych Szkół w Niepoględziu za udział
w dzisiejszym posiedzeniu Rady Gminy. Zaprosił młodzież na posiedzenia komisji Rady
Gminy, na których odbywa się prawdziwa praca Rady. Na sesji nie ma takiej pracy jak na
komisjach,  a  nie  chce  by  młodzież  miała  odczucie,  że  Radni  spotykają  się  na
posiedzeniach,  by  podnieść  rękę.  Podkreśliła,  że  prawdziwa  praca  odbywa  się  na
komisjach. Sesje nie dają prawdziwego obrazu pracy Radnych. Uważa jednak, że pomysł
prezentacji  młodzieży  takich  obrad  jest  dobrym  pomysłem.   Może  wśród  dzisiejszych
uczestników są następcy tej Rady?

Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zauważył,  że  żywa  dyskusja  Radnych  na  sesji
odbywa się od punktu 6 porządku obrad. 

c)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Dębnicy
Kaszubskiej za 2014 rok /załącznik Nr 6 do protokołu/ był omawiany i opiniowany przez
wszystkie  Komisje  Rady na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  21  maja  2015  r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr VII/39/2015 i stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.
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d)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
sposobu sprawienia pogrzebu    /załącznik Nr 7 do protokołu/ był omawiany i opiniowany
przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 maja 2015 r. i uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr VII/40/2015 i stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.

e)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
nadania nazw ulic drogom wewnętrznym położonym w miejscowości Dębnica Kaszubska
/załącznik Nr 8 do protokołu/ był omawiany i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na
wspólnym posiedzeniu w dniu 21 maja 2015 r. i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr VII/41/2015 i stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

f)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
likwidacji  Uzupełniającego  Liceum  Ogólnokształcącego  dla  Dorosłych  w  Dębnicy
Kaszubskiej, /załącznik Nr 9 do protokołu/ był omawiany i opiniowany przez  wszystkie
Komisje  Rady na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 maja 2015 r.  i  uzyskał  pozytywną
opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr VII/42/2015 i stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.
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g)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
poparcia żądań samorządowców rejonu słupskiego w sprawie rekompensat związanych z
lokalizacją  tarczy  antyrakietowej  w  Redzikowie /załącznik  Nr  10  do  protokołu/ był
omawiany i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu w dniu
21 maja 2015 r. i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem o ilość spotkań z samorządowcami w sprawie
budowy tarczy antyrakietowej oraz kto je prowadził?
Sekretarz Gminy poinformował,m że w dniu wczorajszym uczestniczył z ramienia urzędu
w  spotkaniu  w  sprawie  budowy  tarczy  ,  które  odbywało  się  w  Starostwie  z
przedstawicielami  MON. Takie  spotkania odbywają się  cyklicznie,  wczoraj  było  siódme
spotkanie w tym temacie. Poinformował,  że tereny wokół  tarczy zostały podzielone na
dwie strefy:
I strefa w odległości do 4,5 km,
II strefa od 4,5 km do 35 km. 
W  pierwszej  strefie  żadna  konstrukcja  nie  będzie  mogła  przekroczyć  wysokości
zdefiniowanej przez powierzchnię boczną stożka ściętego, której początek jest położony
735  m od  POR (Punkt  Odniesienia  Radaru)  oraz  10  m ponad  poziom gruntu  w  tym
punkcie i który kieruje się ku górze pod kątem 2,640 do płaszczyzny horyzontu.
 W  drugiej  strefie   żadna  konstrukcja  nie  będzie  mogła  przekroczyć  wysokości
zdefiniowanej przez powierzchnię boczną stożka,  który kieruje się ku górze pod kątem
1,50 do płaszczyzny horyzontu. 
Uważa,  że  na  terenie  naszej  gminy,  co  do  wysokości,  nie  ma  zagrożenia  nawet  dla
naszych inwestycji wiatrowych. Zauważył, że większość rekompensat dla gminy Słupsk i
miasta Słupska została już zrealizowana. Nasza gmina nie była brana pod uwagę przy
rekompensatach.  Informacje  w  tej  sprawie  były  na  bieżąco  przekazywane.  Głównym
ograniczeniem jest  radar.  Powstanie  tam radar,  taki  jaki  jest  montowany  na  okrętach
wojennych. Uczestnicy spotkania zapewniali nas, że stopień promieniowania nie będzie
przekraczał  polskich  norm.  Radar,  który  ma  tam  być  zlokalizowany  będzie  działał  w
systemie  dyżuru.  Inwestycja  ma znaczenie  międzynarodowe,  jest  to  interes  państwa  i
regionu. Na spotkaniu nie było mowy o rekompensatach.
Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, czy w takim wypadku jest sens podejmowania
tej uchwały?
Sekretarz poinformował, ze jest sens i należy to uczynić.
Radna W. Masłyk zwróciła się z zapytaniem w przyszłości możemy liczyć, że w ramach
rekompensat za te inwestycję będą robione remonty naszych dróg?
Przewodniczący Rady P. Paczesny stwierdził,  że drogi  są wymienione w piśmie,  które
samorządowcy naszego rejonu wystosowali do Pani Premier.
Radny P.  Pałubicki  zwrócił  się z  zapytaniem, czy Gmina,  jeżeli  chodzi  o  wiatraki  idzie
starymi torami i w razie blokady inwestycji przez Ministerstwo będziemy mogli występować
z roszczeniami?
Sekretarz poinformował, że wprost nikt nie mówił o odszkodowaniach z tytułu roszczeń.
Spotkanie dotyczyło w znacznej mierze współpracy z przedsiębiorstwami, które chcą na
naszym terenie inwestować i budować.
Wójt poinformowała, że na spotkaniach nie mówi się o pieniądzach.
Radny P. Pałubicki  uważa, że budowle wiatrakowe na naszym terenie są najwyższymi
planowanymi budowlami.
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Sekretarz poinformował, że szczegółowa informacja dotycząca tego spotkania będzie na
naszej stronie internetowej. Zauważył, że pojedyncze wiatraki nie będą miały wpływu na te
inwestycję. Takie działanie może mieć lokalizacja dużej farmy wiatrowej.
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem, czy była mowa o planowaniu przyszłych inwestycji
związanych z pozyskiwaniem energii z turbin wiatrowych?
Sekretarz poinformował,  że wszystkie takie inwestycje będą musiały być uzgadniane z
Ministerstwem. Ministerstwo otwarte jest na takie rozmowy. MON we współpracy ze stroną
amerykańską będzie weryfikować projekty. Analiza nie będzie mogła trwać dłużej niż 60
dni.    
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr VII/43/2015 i stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.

h)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
zmian  w budżecie  gminy na 2015  rok /załącznik  Nr  11  do  protokołu/ był  omawiany i
opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu w dniu 21 maja
2015 r. i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr VII/44/2015 i stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.

i)

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny poinformował, że  projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków
obowiązującej na terenie Gminy Dębnica Kaszubska     /załącznik Nr 12 do protokołu/ był
omawiany i opiniowany przez  wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu w dniu
21 maja 2015 r. i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Sekretarz  poinformował,  że  Rada  ma  kompetencje  do  ustalania  taryf  za   zbiorowe
zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe  odprowadzanie  ścieków.  Przypomniał,  że  w  roku
ubiegłym  nie  było  podwyżki.  W  tym  roku  muszą  być,  gdyż  ustawa  tego  wymaga.
Poinformował,  że ZGK Spółka z o.o.  złożyła wniosek w tej  sprawie wraz z kalkulacją.
Złożona  dokumentacja  została  sprawdzona  i  zweryfikowana  przez  audytora.
Poinformował,  że  stawka  za  wodę  dla  odbiorców  indywidualnych  wzrośnie  o  3%,
natomiast cena wody dla przedsiębiorców nie ulega zmianie. Jeżeli chodzi o ścieki to ich
cena dla odbiorców prywatnych wzrasta o 5% a dla przedsiębiorstw o 9%. Poinformował,
że Gmina w dalszym ciągu dopłaca ZGK Spółce z o. o. do gospodarki wodno - ściekowej.
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Stwierdził, że w przyszłości będzie się dążyć do zbilansowania zadania. Gmina dąży do
zejścia z dopłat dla ZGK na gospodarkę wodno – ściekową.
Radny P. Pałubicki stwierdził, ze cena wody zostaje taka sama jak w roku ubiegłym. Ta 3%
różnica w cenie wynika z tego, że Gmina planuje niższą dopłatę do kosztów wydobycia
wody.
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr VII/45/2015 i stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.

j)

 Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  poinformował,  że   projekt  uchwały  w  sprawie
przystąpienia  do  opracowania  i  wdrożenia Planu gospodarki  niskoemisyjnej  dla  Gminy
Dębnica  Kaszubska /załącznik  Nr  13  do  protokołu/ był  omawiany  i  opiniowany  przez
wszystkie  Komisje  Rady na  wspólnym posiedzeniu  w  dniu  21  maja  2015  r.  i  uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodniczący Rady Piotr Paczesny zwrócił się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do
projektu uchwały. 
Sekretarz poinformował, że opracowanie takiego Planu jest niezbędne do dalszej pracy
urzędu. Dokument, który powstanie będzie pozwalał  ubiegać się o wsparcia finansowe ze
środków zewnętrznych na realizację projektów z tego zakresu, które będą  ogłaszane.
Instytucie uzgadniające wymagają takiego dokumentu.
Pan T. Kraus – mieszkaniec poinformował, że z PROW można otrzymać dofinansowanie
na ogniwa fotowoltaiczne. 
Przewodniczący Rady P. Paczesny zauważył, że w tym punkcie nie przewidziano dyskusji
w tym temacie.    
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  projektu
uchwały.  
W  wyniku  głosowania  projekt  uchwały  został  przyjęty  jednogłośnie  /13  za,  
0 przeciw, 0 wstrzymujących/.

Uchwała otrzymała nr VII/46/2015 i stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.

Ad 3 

Przewodniczący  Rady  Piotr  Paczesny  poinformował,  że  Planu  zbycia
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 20.05.2015 r. /załącznik nr 14/
był omawiany i opiniowany przez wszystkie Komisje Rady na wspólnym posiedzeniu w
dniu 21 maja 2015 r. i uzyskał pozytywną opinię. 
Przewodniczący  Rady  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
przedstawionego Planu.
Radni nie wnieśli uwag do Planu.
Przewodniczący Rady Piotry Paczesny zarządził głosowanie nad przyjęciem Planu zbycia
nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 25.03.2015 r.

W  wyniku  głosowania  Plan  zbycia  nieruchomości  na  terenie  Gminy  Dębnica
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Kaszubska  z  dnia  20.05.2015  r. został  przyjęty  jednogłośnie  /  13  za,  0  przeciw,  0
wstrzymujących/.

Ad 4

Przewodniczący  Rady  Gminy  Piotr  Paczesny  poprosił  Wójta  Gminy  o  złożenie
sprawozdania z działalności między Sesjami oraz wykonania uchwał.

Sekretarza Gminy złożył sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 12 marca
do 26 maja 2015 r. /sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do protokołu/.

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 12 marca do 26 maja
2015 r. / sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu/.  

Przewodniczący Rady P. Paczesny otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z działalności
Wójta.

Radny M. Olech zwrócił się z zapytaniem, czego dotyczą skargi w Gimnazjum?
Wójt poinformowała, ze dotyczą pracy nauczycieli, obsługi.
Radna B. Sikora z tego wynika, ze wszyscy skarżą na wszystko i wszystkich.
Wójt  zauważyła,  że brakuje tam komunikacji.  Jedni  drugich filmują, wysyłają skargi  do
różnych instytucji (PIP, Sanepid, Kuratorium Oświaty).
Radny W. Leśniewski uważa, że potworzyły się tam kliki i bronią swoich interesów.
Radna B. Sikora uważa, że jest tam duży problem.
Radny R. Cech uważa, że Radni powinni spotkać się na posiedzeniu wszystkich komisji
rady i ten temat dogłębnie przeanalizować.
Przewodniczący  Rady  P.  Paczesny  także  uważa,  że  ten  temat  musi  być  na  takim
posiedzeniu zgłębiony.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy w związku z planowana termoizolacją
budynku gimnazjum nie zaplanować także do termoizolacji budynku urzędu. Uważa, że
można to zrobić przy jednym działaniu.
Sekretarz  poinformował,  że  budynek  urzędu  do  tego  projektu  został  zgłoszony  jako
rezerwowy.  W  tym  temacie  musimy  być  ostrożni,  gdyż  ten  budynek  był  wcześniej
zgłoszony  do  takiego  projektu  i  możemy  się  pośliznąć.  Musimy  dobrze  napisać
uzasadnienie  dla  tego  obiektu.  Nadmienił,  że  był  inwestor,  który  jest  zainteresowany
montażem baterii fotowoltaicznych na budynku.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem, kiedy kończy się gwarancja na I etap budowy
kanalizacji.  Mieszkańcy Kotowa maja uwagi do studzienek, które są za wysokie lub za
niskie. W poniedziałek miał być odbiór ale nikt się nie pojawił. Czekał na komisje razem z
sołtysem. Na studzienkach można uszkodzić samochód. 
Wójt  poinformowała,  że  odbiór  się  odbył  ale  uwagi  można  zgłaszać  nadal  w  dziale
inwestycji.
Wiceprzewodniczący  Rady  K.  Badowski  prosi  o  przedstawienie  informacji  z  kontroli
posiadania  pojemników na  odpady,  która  została  przeprowadzona  przez  pracowników
urzędu.
Wójt poinformowała, że informacja z wyników kontroli zostanie Radnym przedstawiona.
Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czego dotyczą prace
projektowe przy Strudze Warblewskiej?
Wójt poinformowała, że te prace dotyczą budowy parkingu.
Wiceprzewodniczący  Rady  K.  Badowski  odnośnie  drogi  w  Brzezińcu  zwrócił  się  z
zapytaniem, czy powiat robi „starą drogę”?
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Wójt  poinformowała,  że  powiat  odtwarza  starą  drogę   do  miejscowości.  Wspólnie
będziemy budować wewnątrz miejscowości.
Radny M. Olech w związku z planowaną budową nowych punktów świetlnych zwraca się z
zapytaniem, czy ich budowa będzie na dotychczasowych zasadach, czy będą to punkty na
nowoczesnych technologiach? Jako Komisja Rewizyjna są po analizie wykonania budżetu
i stwierdza, że oświetlenie dużo nas kosztuje.
Wójt zauważyła, że Gmina w poprzednim okresie wydała duże środki na modernizację
oświetlenia ulicznego. Teraz po podpisaniu umowy grupowej drogo nas wynosi utrzymanie
i konserwacja punktów świetlnych. Każdego roku serwis tych lamp jest droższy. Jesteśmy
na  etapie  analizy,  dlaczego  tak  się  dzieje.  Nowe  punkty  będą  stawiane  raczej
dotychczasową technologią.
Radny M. Olech zauważył, że Komisja Rewizyjna będzie wnioskowała o częściowe nocne
wyłączanie oświetlenia zewnętrznego.
Radna  B.  Sikora  poinformowała,  że  Komisja  Infrastruktury  objechała  całą  gminę  i
sprawdzała  funkcjonowanie  oświetlenia  zewnętrznego.  Poinformowała,  że  od  5  lat  na
terenie gminy nie było żadnych inwestycji w tym zakresie. Pogratulowała kompetentnego
pracownika.  Poinformowała,  że  będą  dążyć,  by  te  planowane,  co  roku  100  tys.  na
realizację zadań związanych z budową nowych punktów świetlnych trafiało na ten cel,
gdyż są duże potrzeby w tym zakresie. Po tej wizycie w terenie ustalono terminy realizacji
najpilniejszych zadań w tym zakresie.
Radny R. Cech zwrócił się z zapytaniem, czy Komisja zaplanowała nowe punkty świetlne
w Skarszewie Dolnym i Grabinie?
Radna B. Sikora poinformowała, że nie w tym roku. W tym roku kompleksowo planuje się
wykonać oświetlenie zewnętrzne na ulicy Piaskowej w Dębnicy Kaszubskiej.
Radny P.  Pałubicki  także  uważa,  że  konieczne  są  zmiany jeżeli  chodzi  o  umowę  na
konserwację tych urządzeń.

Ad 5

Przewodniczący Rady Gminy Piotr  Paczesny poprosił  Przewodniczących Komisji
Rady o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a)
Bożena Sikora– Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu poinformował, że

Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na 3 posiedzeniach we własnym gronie.
Dwa posiedzenia były poświęcone kontroli istniejących punktów świetlnych oraz ustaleniu
harmonogramu realizacji zadań związanych z budową nowego oświetlenia zewnętrznego.
Na kolejnym posiedzeniu analizowano sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu za 2014
rok.  Na  posiedzeniach  wspólnych  komisji  Rady  analizowano  projekty  uchwał  oraz
zajmowano się tematem planowanej farmy wiatrowej w okolicach Budowa. 

b)
Roman Cech – Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty poinformował, że Komisja

w okresie międzysesyjnym spotkała się na czterech posiedzeniach we własnym gronie
oraz trzech wspólnych wszystkich komisji  Rady.  Na posiedzeniach we własnym gronie
zajmowali  się  sprawą  funduszu  sołeckiego,  który  ma  zacząć  funkcjonować  od
przyszłorocznego  budżetu,  kontrolą  świetlic,  placów  zabaw,  remiz  strażackich.  Na
posiedzeniach wspólnych komisji Rady analizowano projekty uchwał oraz zajmowano się
tematem  planowanej  farmy  wiatrowej  w  okolicach  Budowa.  Poinformował,  że  na
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podstawie wizyty w terenie stwierdza, że jest duża różnica pomiędzy rozwojem dużych
miejscowości a małymi wioskami w naszej gminie. W małych miejscowościach przez parę
lat nic się nie robiło. Wnioski z wizytacji powtarzają się. Komisja wypisała, co w każdej z
miejscowości brakuje. Z tej kontroli będzie sporządzony protokół.
Radny P. Pałubicki zwrócił się z zapytaniem, czy Komisja Kultury i Oświaty analizowała
arkusze organizacyjne szkół na rok szkolny 2015/2016?
Przewodniczący komisji R. Cech poinformował, że nie. Zatwierdzenie arkuszy należy do
kompetencji Wójta.
Wójt poinformowała, że Radni otrzymają w tym temacie niezbędne informacje. 
Radny M.  Olech prosi,  by informować sołtysów o  wszystkich  planowanych  wyjazdach
przez poszczególne Komisje Rady.
U. Rączka – sołtys Motarzyna uważa, że sołtysi są pomijani. Nie informuje się ich o takich
posiedzeniach wyjazdowych.  Są wybrani  przez społeczeństwo do ich reprezentowania.
Chce znać protokół z wizytacji poszczególnych sołectw. 
Przewodniczący Rady P. Paczesny zapewnił, że sołtysi nie są pomijani. Uważa jednak, że
komisja nie ma obowiązku powiadamiać sołtysa o swoim pobycie na ich terenie. Komisja
może robić to grzecznościowo. 

c)
Marcin Olech – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  poinformował, że Komisja w

okresie międzysesyjnym spotkała się na sześciu posiedzeniach we własnym gronie oraz
trzech wspólnych wszystkich komisji Rady. Dla członków Komisji był to bardzo pracowity
okres. Na posiedzeniach we własnym gronie zajmowali się  czynnościami związanymi z
udzieleniem lub nie udzieleniem absolutorium Wójtowi z tytułu wykonania budżetu za 2014
rok. Przeprowadzono kontrolę Urzędu w szeregu zakresach. Z wynikami kontroli  Radni
zostaną zapoznani na następnej sesji rady Gminy.  Na posiedzeniach wspólnych komisji
Rady  analizowano  projekty  uchwał  oraz  zajmowano  się  tematem  planowanej  farmy
wiatrowej  w  okolicach  Budowa.  Odnośnie  kontroli  poinformował,  że  urząd  zmniejsza
wydatki. Najdroższa jest konserwacja lamp energetycznych. Zauważa się tu 3 – 4 krotny
wzrost cen wciągu roku. Odnośnie telefonii komórkowej poinformował, ze brakuje wyboru
jednego operatora. Duże oszczędności zauważa się w opłatach za zużyta energię.
Radna B. Sikora prosi, by protokół z kontroli urzędu trafił do wszystkich radnych w formie
elektronicznej.
Radny P. Pałubicki zauważył, że teraz rozpocznie się właściwa praca w Komisjach. Prosi,
by  wszystkie  protokoły  z  posiedzeń  komisji  były  dostarczane  w  formie  elektronicznej
Radnym. Będzie to służyło lepszemu przygotowaniu się do dyskusji nad pracami komisji.

Ad 6 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Paczesny prosi o składanie interpelacji.

Radny  Włodzimierz  Nierychlewski  prosi  o  zamkniecie  dla   ruchu  drogowego  ulicy
Strażackiej i utworzenie tam ciągu pieszego. Ta droga jest własnością Gminy, jest bardzo
wąska. Jeżeli idzie pieszy to musi niejednokrotnie uciekać na płot przed samochodami.  
Na tej drodze występuje duży ruch pieszych.
Radna  B.  Sikora  potwierdza,  że  jest  tam  problem  z  komunikacją.  Uważa,  że  warto
zastanowić się nad ustawieniem znaku „strefa zamieszkania”.
Radny W. Nieprzechlewski uważa, że ustawienie znaku nic nie zmieni.
Przewodniczący Pady P. Paczesny prosi o pozostawienie tego tematu p. Wójt. Problem
został zgłoszony.
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Radny P.  Pałubicki  zauważył,  że  znak  „strefa  zamieszkania  daje  tylko  pierwszeństwo
pieszym.  Uważa,  że  tam  należy  sprawdzić,  czy  jest  zgodna  szerokość  drogi  z
dokumentacją. Sądzi, że płot może być źle postawiony. 

Radny  Paweł  Pałubicki  prosi  o  szybką  interwencję  w  Zarządzie  Dróg  Powiatowych  
w sprawie wycinki zakrzaczeń przy drodze Budowo – Niepoględzie.
Wójt  poinformowała,  że  Zarząd  Dróg  Powiatowych  prowadzi  aktualnie  wycinkę  przy
naszych drogach powiatowych. Nie zna harmonogramu prac w poszczególnych rejonach.

Radna Wioletta Masłyk prosi o:
-  wyjaśnienie  kwestii  poboru  wody  na  cmentarzu  w  Dobieszewie.  Proboszcz  Parafii
poinformował,  że mieszkańcy myją tam samochody,  pobierają  wodę do beczkowozów,
którą użytkują do celów rolniczych (zabiegi pielęgnacyjne). Zwraca się z pytaniem, z kim
ZGK podpisało umowę i kto będzie płacił za pobór tej wody?
Radna B. Sikora zwróciła się z zapytaniem, kto zarządza cmentarzem?
Przewodniczący  rady  P.  Paczesny  uważa,  że  należy  wyjaśnić  na  czyje  żądanie
doprowadzono tam wodę, kto podpisał umowę na odbiór wody oraz kto za to płaci.

- informację, czy w związku z remontem drogi polnej  w Borzęcinku będzie przeniesiony
przystanek PKS?

-  interwencję  u  Starosty  w  sprawie  zorganizowania  zaległego  spotkania  w  sprawie
remontu  drogi  powiatowej  Warblewo  –  Podkomorzyce.   Były  ustalone  trzy  terminy  
a  spotkanie  nie  doszło  do  skutku.  Dalej  czekamy na informacje  związane  z  dalszymi
planami w sprawie budowy tej drogi. Mieszkańcy i sołtysi buntują się. Są skłonni nawet ją
zablokować.  Wszystkie  Rady  Sołeckie  z  tamtego  terenu  złożyły  stosowne  wnioski  do
Starosty. Przedsiębiorca z Gogolewa twierdzi, że „coś tam będzie robione”. My nie mamy
żadnej informacji.
Wójt poinformowała, że nie ma także żadnej informacji, by na tej drodze w roku bieżącym
były planowane jakieś prace.
Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że gmina Słupsk w granicach powiatu,
na swój koszt, przy współudziale Starostwa będzie remontować tę drogę. 
Sekretarz uważa, że wyjaśnieniem tego tematu powinni zająć się nasi radni powiatowi. 

-  przeanalizowanie statutów sołectw pod kontem aktualności. Zbliża się czas składania
projektów i uważa, ze należy dokonać ich przeglądu pod kontem ich aktualności, by nie
było odrzucenia projektu z uwagi na nie spełnianie wymogów przez nasze statuty.  

Radny Roman Cech prosi  o przeanalizowanie możliwości  zabierania dzieci  szkolnych  
z miejscowości Grabin,  a nie z przystanku przy drodze wojewódzkiej 210 z uwagi na ich
bezpieczeństwo.
Wójt  zauważyła,  ze za bezpieczeństwo dzieci  w drodze do szkoły odpowiedzialny jest
rodzic.  Uważa,  że  nie  można  aż  tak  daleko  wnikać.  Przygotowywana  jest  nowa
specyfikacja  przetargowa  na  realizację  dowozu  dzieci  w  roku  szkolnym  2015/2016.
Rozważymy tę sugestię i jeżeli się uda to rozwiążemy ten problem.
Radny M. Olech zauważył, że PKS odmówił wjazdu do tej miejscowości z uwagi na zły
stan drogi.
Wójt stwierdziła, że Powiat jest zarządcą drogi i właścicielem PKS.
Radna B. Sikora zwraca uwagę, że większość poruszanych tematów to zapytania a nie
interpelacje.
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Radna  W.  Masłyk  stwierdziła,  że  jeżeli  otrzyma  odpowiedź  na  piśmie  to  mieszkańcy
inaczej na to patrzą. 

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny prosi o rozważenie zmiany lokalizacji  przystanku
PKS/MZK  zlokalizowanego  przy  posesji  p.  Torhan  na  okolice  cmentarza.  Uważa,  że
lokalizacja przy cmentarzu bardziej będzie służyć ludziom.
Wójt poinformowała, że ten temat był analizowany. Wystosowano pismo do zarządu Dróg
Wojewódzkich. Jest to planowane przy przebudowie drogi wojewódzkiej i powiatowej w
ramach  programu  funkcjonalno  –  użytkowego.  :Patrzymy  na  to  zadanie  pod  kontem
przebudowy ulicy Kościelnej. 
(po uzyskaniu informacji od p. Wójt nie oczekuje na odpowiedź pisemną).

Przewodniczący  Rady  P.  Paczesny  poinformował,  że  w  tym  punkcie  chciałby  także
przedstawić  Radnym  problemy  z  jakimi  zwracali  się  do  niego  mieszkańcy  w  trakcie
pełnionych dyżurów, i tak:
- P. Żuk m. Łabiszewa przedstawił problemy tego sołectwa. Do najważniejszych zaliczył
pozostawienie jednego domu w Łabiszewie bez podłączenia do nowo wybudowanej sieci
kanalizacyjnej.  Inwestor  nie  zasypał  starej  kanalizacji,  co  spowodowało  zaszczurzenie
miejscowości.  Zgłaszał  także  zastrzeżenia  do  funkcjonowania  świetlicy  wiejskiej  w
Łabiszewie  oraz temat  oświetlenia  ulicznego w Boguszycach.  Ten temat  jak  słyszał  w
sprawozdaniu jest już załatwiony.
- jedna z mieszkanek jest zainteresowana zakupem działki budowlanej koło remizy. Z tego
co się zorientował strażacy mają koncepcję na jej zagospodarowanie. Uważa, że jeżeli
strażacy przez najbliższy rok  nie  zagospodaruje  tego terenu należy powrócić  do  tego
tematu.
Wójt poinformowała, że temat jest analizowany. Strażacy twierdzą, że ten teren jest im
potrzebny. 
- mieszkaniec wspólnoty na ulicy Kościelnej w Dębnicy Kaszubskiej zgłaszał problem z
jednym z członków tej wspólnoty, który nie chce przyłączyć się do kanalizacji.  Ścieki od
tego właściciela mieszkania wypływają na zewnątrz.
- jeden z mieszkańców zgłaszał problem „dzikiego” wysypiska śmieci za Skotawą.
Wójt poinformowała, że nie mamy do tego miejsca zapewnionego dojazdu. Mamy pomysł
na zagospodarowanie tego terenu i aktualnie jest to analizowane.
- rolnik z miejscowości Łabiszewo wyraził wolę, by na jego gruntach nie lokalizować turbin
wiatrowych,
-  mieszkanka Dobieszewka zgłosiła problem jakie wynikły przy podłączaniu budynków
wspólnot  do  sieci  kanalizacyjnej.  W  planach  było,  że  każdy  blok  stanowiący  swoją
wspólnotę  będzie  podłączany  do  instalacji  zbiorczej  przez  grunty  przynależne  do  tej
wspólnoty.  Po  wykonaniu  zadania  okazało  się,  że  na   działce  przynależnej  do  jednej
wspólnoty jest zainstalowane podłączenie do dwóch wspólnot. Występują tam zbyt bliskie
odległości między budynkami. Dysponuje decyzją Inspektora Nadzoru Budowlanego, że
jest to niezgodne z prawem. Po wydaniu decyzji zaniechano dalszych działań. Występuje
tam konflikt, który należałoby wyjaśnić. Wystąpiło naruszenie własności.
(13.30 – posiedzenie opuściła Radna D. Hańczyk)
- mieszkanka Łabiszewa była z [problemem zbyt wysokiej stawki za dzierżawę gruntów
rolnych. Uważa, że nastąpiła zbyt wysoka podwyżka stawki.
Wójt  uważa, że stawka 300,00 zł  przy wysokich dopłatach nie jest ceną wygórowaną.
Sprawdzała w internecie jakie stawki czynszu dzierżawnego za grunty orne stosują inne
gminy województwa pomorskiego. Spotkała nawet stawki 1.500 zł za hektar.  Na terenie
naszej gminy osoby dzierżawiące grunty od osób prywatnych także płacą  dzierżawę w
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wysokości 1 tys oraz 1.500 zł za hektar. Uważa, że nie jest to stawka wygórowana.
Radny P. Pałubicki uważa, że należy zmienić naszą uchwałę w sprawie stawek czynszu
dzierżawnego i określić w niej stawki.
Radna  B.  Sikora  uważa,  że  sesja  Rady Gminy to  nie  jest  czas  i  miejsce  by  Radzie
przedkładać takie  sprawozdanie.  Przedstawiane problemy dotyczą pojedynczych osób.
Przedstawione tematy powinny być rozpoznawane i załatwiane w gabinecie Wójta.
Przewodniczący rady P. Paczesny uważa, że jak zgłoszono problem na sesji Rady Gminy,
to z uwagi, ze zostanie on zapisany w protokole, to nabierze mocy urzędowej.  On także
poczuwał  się  do  obowiązku  przedstawienia  Radzie  z  jakimi  problemami  zgłaszają  się
mieszkańcy. Uważa, ze na dzisiejsze4j sesji zostały one formalnie przekazane.
Radna B. Sikora zauważyła, że nie wszystkie problemy, które zostały przekazane są w
kompetencjach Rady. Uważa, że mieszkańcy też powinni mieć świadomość, że Rada nie
„wszystko”  może.
Wiceprzewodniczący  Rady  K.  Badowski  zauważył,  że  w  przypadku  stwierdzenia
naruszenia granic mieszkaniec sam powinien zgłaszać problem odpowiednim władzom.
Rada nie pełni roli skarżącej. Uważa, ze Radna B. Sikora ma rację w tym temacie.
Przewodniczący rady P. Paczesny stwierdził, że nie wszyscy mieszkańcy radzą sobie w
tym systemie. Uważa, że tam gdzie możemy pomóc mieszkańcom to powinniśmy to robić.
Wójt uważa, że można wskazywać drogi rozwiązań. W przypadku Dobieszewka nie będzie
uczestniczyła  w  mediacjach  między  mieszkańcami.  Nie  chce  wchodzić  w  konflikt  z
mieszkańcami.  Mieszkanka  Dobieszewka,  która  ten  temat  zgłosiła  nie  jest  osoba
spolegliwą. Podchodzi do tego tematu bardzo ostrożnie.   

Ad 7 - 8

Przewodniczący Rady Piotr Paczesny prosi o składanie wolnych wniosków, zapytań
i informacji.

Radny P. Pałubicki prosi, by specyfikacja w sprawie przetargu na dowóz dzieci była tak
rozpisana,  by  było  to  jedno  zadanie.  Uważa,  że  przy  jednym  wykonawcy  można
wynegocjować lepsze warunki.
Wójt poinformowała, że prowadzone prace zmierzają do przyjęcia takiego rozwiązania.
Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski prosi, by do przetargu na dowóz dzieci z Mielna
wskazać,  że  dowóz  będzie  odbywał  się  drogą  łączącą  Mielno  z  Podwilczynem,  która
została oddana do użytku w ubiegłym roku. Przyjęcie takiego rozwiązania znacznie skróci
czas dowozu i  od wozu dzieci  z Mielna,  które będą zainteresowane nauką w naszym
gimnazjum.
Wiceprzewodniczący rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czy będziemy budować
kanalizację na odcinku Gogolewko – Maleniec?
Wójt poinformowała, że tak.
Wiceprzewodniczący  rady  K.  Badowski  prosi  o  informację  dotyczącą  planowanego
łączenia klas I od nowego roku szkolnego.
Wójt poinformowała, że obecne oddziały klas pierwsze nie są zbyt liczne. W szkole są
cztery oddziały. Chcemy zejść  do trzech oddziałów, co da oszczędności rzędu 90 tys. zł, a
klasy II i tak nie będą liczyły więcej niż 23 uczniów.  
Radna M. Gardzielewska zwróciła się z zapytaniem, na kiedy jest zaplanowany remont
drogi z Dobieszewa na cmentarz?
Skarbnik poinformował, że z Urzędu Marszałkowskiego jeszcze nie ma żadnej informacji w
sprawie podpisania  umowy na środki  przeznaczane na remonty dróg śródpolnych.  Po
podpisaniu stosownej umowy zostaną podjęte działania w celu realizacji tego zadania.
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Radna I. Kiernicka zwróciła się z pytaniem, czy coś już wiadomo w sprawie przejęcia drogi
brukowej łączącej Grabin z drogą 210?
Wójt poinformowała, że nie otrzymano odpowiedzi na wystosowane w tej sprawie pismo.
Radna I. Kiernicka prosi o dokonanie wycinki, przecinki drzew i zakrzaczeń przy drodze
wewnątrz miejscowości Grabin. Poinformowała także, że mieszkańcy Skarszewa Dolnego
skarżą  się  na  niskie  ciśnienie  wody.   Problem  zgłaszali  do  Zakładu  Gospodarki
Komunalnej ale z ich strony nie było żadnej reakcji.
Radny R. Cech zwraca się z pytaniem, kto jest właścicielem mostu w Skarszewie Dolnym.
Z rosnącego tam drzewa spadły dwa konary, które niebezpiecznie uszkodziły uszkodziły
most.    
Wójt poinformowała, że tematy są znane i rozwiązywane.
Radny  M.  Olech  na  prośbę  p.  sołtys  wsi  Skarszów  Dolny  zwrócił  się  z  zapytaniem,
dlaczego  p.  sołtys  nie  otrzymała  odpowiedzi  na  pismo  skierowane  do  Urzędu  w
ustawowym 30 dniowym terminie?  Czy to prawda?
Wójt poinformowała, że to jest nieprawda. Odpowiedź została udzielona.
Radny M. Olech stwierdził,  że proboszcz parafii  w Dębnicy Kaszubskiej  skarży się,  że
Urząd wystawił fakturę za pobór wody na cmentarzu. Parafia nie jest właścicielem.
Wójt  poinformowała,  że  została  podpisana  umowa  na  dostarczanie  wody  z  zarządcą
cmentarza  i  oni  będą  obciążani  za  pobór  wody.  Sądzi,  że  to  ujęcie  jest  także
opomiarowane. Nie wie dlaczego Gmina miałaby ponosić ten koszt.
Radny M. Olech zwrócił  się  z  pytaniem,  co zrobimy z ujęciem wody na cmentarzu w
Dobieszewie?
Wójt poinformowała, że w tym przypadku także zostanie podpisana umowa z dzierżawcą.
Każdy ponosi koszty utrzymania porządku na swoim terenie.
Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czy w roku bieżącym
Gmina będzie sprzedawała mieszkania z zasobu komunalnego?
Wójt poinformowała, że tak. Będzie to realizowane najszybciej jak to będzie możliwe.
Przewodniczący  rady  P.  Paczesny  poinformował,  że  do  biura  rady  wpłynęło  pismo  z
Zakładu  Geologii  Morza  w  Gdyni  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wykonanie  badań
naukowych na głazie narzutowym zlokalizowanym przy drodze leśnej łączącej Łysomice z
Wierszynem. Zapoznał Radnych z treścią pisma. (Pismo w teczce OG.0004/2015)
Radna B. Sikora uważa, że Rada nie jest władna do udzielania takiej zgody. Uważa, że
Zakład Geologii Morza powinien z tym tematem zwrócić się bezpośrednio do Nadleśnictwa
Leśny Dwór.
Przewodniczący  Rady  P.  Paczesny  także  tak  uważa.  Poinformował,  że  do  Zakładu
Geologii Morza pójdzie taka odpowiedź.
Przewodniczący  Rady  P.  Paczesny  poinformował,  że  wpłynęła  skarga  na  działalność
Dyrektora Gimnazjum. Całą dokumentację skargową przekazał Komisji Rewizyjnej celem
jej rozpatrzenia i przedstawienia wyników na najbliższej sesji Rady Gminy.
Przewodniczący  Rady  P.  Paczesny  poinformował,  że  wpłynęły  także  pisma  od
mieszkańców Skarszewa Dolnego pisma dotyczące wykupu mieszkań, które oni zajmują a
właścicielem jest Nadleśnictwo. (Pisma w teczce 0004/2015).
Wójt poinformowała, że podjęto rozmowy z Nadleśnictwem w sprawie możliwości wykupu
tych mieszkań. Rocznie za te mieszkania płacimy czynsz w wysokości 10 tys. zł. 
Radna B.  Sikora stwierdziła,  że nie może się z tym pogodzić,  że wszystko fundujemy
rodzinom patologicznym. 
Przewodniczący  Rady  P.  Paczesny  poinformował,  że  do  biura  Rady  wpłynęły  także
życzenia  z  okazji  25  lecia  samorządu.  Poinformował,  że  zostaną  one  odczytane  na
uroczystej sesji, która odbędzie się 6 czerwca 2015 r. 
Przewodniczący Rady P. Paczesny poinformował, że wpłynęło pismo z Ośrodka Pomocy
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Społecznej z prośba o zwiększenie środków finansowych na 2015 rok.
Skarbnik  poinformował,  że  jest  na  dzień  jutrzejszy umówiony z  p.  kierownik  i  główną
księgowa OPS-u na rozmowę w tej  sprawie.  Temat  zostanie  przeanalizowany.  (Pismo
stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 
Radna B. Sikora poinformowała, że nie będzie mogła uczestniczyć w uroczystej sesji z
okazji święta samorządu.
U. Rączka – sołtys sołectwa Motarzyno zwróciła się z następującymi tematami:
-  zapytaniem,  czy  gmina  planuje  uruchomienie  środków  dla  mieszkańców,  z  których
można  by  przyznawać  dotację  dla  właścicieli  obiektów,  którzy  mają  budynki  pokryte
małymi połaciami eternitu? Wie, że w niektórych gminach można uzyskać dopłaty na ten
cel. Nasi mieszkańcy mogą pisać do Starostwa, ale tam przyznawane są dotacje dla osób,
które zmieniają pokrycie dachowe na dużych połaciach ( od 120 m2) ,ci z małymi  (20 – 30
m2)nie  mają  szans  na  ich  otrzymanie.  Zwraca  się  także  z  zapytaniem,  gdzie  można
składać zdjęty eternit?
-  prosi  o informację,  co dalej  z obiektem po byłej  kotłowni? Był  wykonawca obejrzał  i
poinformował, ze urząd nie otrzymał jeszcze zgody ze Starostwa na jej rozbiórkę,
- odnośnie kontroli pogwarancyjnej na wykonanie instalacji kanalizacyjnej w Motarzynie to
zwraca uwagę, że w tej miejscowości smród istnieje tak jak istniał, studzienki przy drodze
Motarzyno – Niepogledzie są wystające,
-  zwraca  się  także  z  zapytaniem,  czy  już  wiadomo w przybliżeniu  ile  wyniesie  kwota
przypadająca na 1 mieszkańca z chwilą wejścia w fundusz sołecki? Powyższe wynika z
konieczności opracowania programów, z których chcieliby pozyskać środki zewnętrzne na
realizację zaplanowanych zadań.
- prosi także o informację, czy urząd ma pomysł na zagospodarowanie obiektu po byłej
sali gimnastycznej. W budynku mieszka jedna rodzina. Z tego co wie koszt remontu tego
obiektu jest bardzo wysoki, ok. 1 mln zł.
Sekretarz  stwierdził,  że  faktycznie  Starostwo  realizuje  program  usuwania  azbestu  z
dużych połaci  dachowych. Obecnie gmina nie będzie dofinansowywała realizacji  takich
zadań. Uważa, że warto się wstrzymać i poczekać na środki ze starostwa. Gmina może
wspomóc w małym zakresie. Uważa, że zasady dofinansowania stosowane w Starostwie
są  korzystniejsze  i  warto  się  wstrzymać  i  poczekać.  Eternit  stanowi  zagrożenie  w
momencie gdy jest uszkodzony i „lasuje”. Jest za tym, by eternit był w pierwszej kolejności
zdemontowany z dużych powierzchni. Co do wysokości funduszu sołeckiego, którym będą
dysponować  poszczególne  sołectwo  poinformował,  że  ich  wysokość  będzie  znana  na
koniec lipca. Każdy sołtys otrzyma informację o jego wysokości.
Skarbnik  poinformował,  że  w  przypadku  Motarzyna  to  będzie  kwota  około  35  tys.  zł.
Zgodnie z zeszłorocznymi obliczeniami.
Wójt poinformowała, że dla lokatora zamieszkałego w obiekcie, w którym funkcjonowała
dawna sala gimnastyczna jest w propozycji mieszkanie w Budowie. Uważa, ze tam należy
utworzyć świetlicę na wzór „Domu Ludowego” w Budowie. Sądzi,  że to nie będą takie
koszty jak mówi p. sołtys. Jest to piękny obiekt i może być wykorzystany nawet jako sala
bankietowa. Znajdzie się tam także miejsce na salę muzealną, która obecnie mieści się w
starym budynku szkoły. Obecnie obiekt jest zniszczony, zieje pustka i straszy.
T. Kraus – mieszkaniec pogratulował p. Wójt uzyskania absolutorium. Jako mieszkaniec tej
miejscowości  dostrzega  także  pozytywne  zmiany  wewnątrz  budynku  i  na  zewnątrz.
Zauważył,  że  dokonywane  są  zmiany  w  budżecie,  które  porządkują  budżet,  którego
autorem był poprzednik.  Zwraca się z pytaniem, czy jest możliwość złożenia wniosku do
PROW na dofinansowanie zadań związanych z zakładaniem ogniw fotowoltaicznych przez
osoby prywatne. Na pewno państwu ten temat jest znany. W ramach projektu na realizację
zadań można otrzymać dofinansowanie w wysokości do 90% zadania. Prosi o stanowisko
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w tej  sprawie. Zwrócił się także z zapytaniem, czy w związku z tym, że w Wieloletnim
Planie Finansowym zaplanowano środki na wykup sieci wodno – kanalizacyjnej od osób,
które na własny koszt  taka instalację  wybudowały,  czy wiadomo od kogo ta  instalacja
zostanie wykupiona? 
Ponadto zwrócił  się z zapytan8iem, czy planowane 165 tys. dotacji  do realizacji  zadań
oświatowych dotyczy nauczania indywidualnego?
Sekretarz odnośnie  złożenia wniosku do PROW na ogniwa fotowoltaiczne poinformował,
że Gmina otrzymała informację o możliwości  złożenia wniosku 16 kwietnia.  Kompletny
wniosek musi być złożony do 1 czerwca 2015 r. jest to bardzo krótki okres na utworzenie
grupy osób chcących wejść w projekt i opracowanie pełnej dokumentacji. Uważa, że grupa
27 gospodarstw, to za mała grupa. Ponadto zwraca uwagę, że w momencie składania
wniosku w naszym budżecie na 2015r. Musimy mieć zabezpieczone środki w 100% na
realizacje tego zadania, którego koszt będzie wyższy niż 1 mln. Zwraca także uwagę, że w
tym projekcie słabo są punktowane warunki.
Wójt odnośnie wykupu wybudowanej instalacji wodno – kanalizacyjnej poinformowała, że
zaplanowano i zabezpieczono w budżecie środki na ten cel. W chwili obecnej nie potrafi
powiedzieć kto dostanie, gdyż jesteśmy na etapie opracowywania zasad wykupu, który
musi stanowić sprawiedliwy mechanizm. Wniosków o wykup złożono w urzędzie dużo.
Odnośnie  zmian  w  budżecie  w  dziale  oświatowym  poinformowała,  że  ta  zmiana  nie
dotyczy tylko uczniów z orzeczonym nauczaniem indywidualnym. Jest to nowy punkt w
klasyfikacji  i   dotyczy  uczniów z  orzeczeniami  z  poradni  (  uczniowie  niepełnosprawni
ruchowo, rewalidacja, pomoce dydaktyczne)
Skarbni9k  w  uzupełnieniu  odpowiedzi  poinformował,  że  ten  paragraf  wyodrębniono  z
subwencji oświatowej. Wprowadzono go po raz pierwszy.
B.  Pawlak  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  dostanie  odpowiedź  na  wcześniej  złożone
pismo?  Odnośnie  dowożenia  dzieci  do  szkoły  to  nadmieniła,  że  w  okresach
wcześniejszych  autobus  wjeżdżał  do  Grabina  i  zabierał  dzieci  z  miejscowości,  nie
wychodziły na przystanek przy drodze 210. uważa, że mimo że jest mniej dzieci autobus z
Krzywania powinien wjeżdżać do miejscowości i jechać po dzieci ze Skarszewa Dolnego.
Jeżeli nie będzie możliwości wjazdu do tej miejscowości to uważa, że przed przystankiem
należy postawić znak ograniczający prędkość.
Sekretarz  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czego  dotyczyło  pismo,  na  które  p.  sołtys  nie
otrzymała odpowiedzi.
B.  Pawlak  poinformowała,  że pismo dotyczyło  wykonania prac estetyzacyjnych wiaty i
placu zabaw w ich miejscowości.
Sekretarz poinformował, że wyjaśni temat.

Ad 9

Piotr Paczesny Przewodniczący Rady Gminy, o godzinie 14.10 dokonał zamknięcia
obrad VII sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołacka
                                                                                                                                          Przewodniczący
                                                                                                                                               Rady Gminy
                                                                                                                                            /-/Piotr Paczesny
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